
Do roku 2023 s odhodláním
Příznakem posledních let je, že přinášejí 
každému z nás nepoznané výzvy jak v osob-
ním, tak v profesním životě, kombinované 
s rostoucí mírou nejistoty ohledně budouc-
nosti. Potýkáme se s nimi s různou mírou 
úspěšnosti všichni.
Na ekonomický vývoj kolem nás (v Česku 
i ve světě) jsme museli zareagovat i my: 
některými již realizovanými úspornými 
opatřeními, jinými, o nichž se také dočtete 
v tomto novém čísle Čepelky. Přes utlume-
ní investičních aktivit jsme se rozhodli ne-
zastavit investice přímo spjaté s výrobou 
zejména průmyslových čepelek a tudíž se 
zajištěním souvisejících pracovních míst. Ve 
světle toho, co se dnes kolem nás děje, je to 
mimořádný počin.
Znamená to ale také, že udržení výroby ve 
stávajícím rozsahu i v roce 2023 bude vy-
žadovat ode všech z nás velké odhodlání  
a zvýšenou loajalitu vůči firmě. Jistota 
smysluplné práce, pravidelného slušného 
příjmu, dobré pracovní atmosféry a benefi-
tů, kterou Czech Blades s.r.o. poskytuje, je 
pro každého zaměstnance firmy pilířem, na 
nějž se může spolehnout.
Jménem vedení společnosti Vás chci ujistit, 
že děláme maximum pro to, aby tento stav 
platil nadále a vy jste nástrahy doby pocí-
tili co nejméně. Tak jsme to ostatně činili i 
v předchozích krizových obdobích.  Za Váš 
příspěvek k naší snaze - za odvedenou práci 
a za současnou i budoucí loajalitu vůči naší 
firmě – Vám chci upřímně poděkovat a po-
přát Vám v nadcházejícím roce 2023 zejmé-
na pevné zdraví a vůli nenechat se složitostí 
dnešní reality příliš rozhodit.

MM

ČEPELKA
NEREZOVÉ  
ČEPELKY BAMBAW

Již třetím rokem dodáváme belgické firmě 
Brolutions nerezové holicí čepelky pod je-
jich značkou Bambaw. Firmu založili v roce 
2015 dva bratři Max a Augustin, jako reakci 
na rozsah znečistění plasty ve světě, který 
jim nebyl lhostejný. Ptali se sami sebe, jak 
vytvářet co nejméně odpadu a zároveň 
ostatní motivovat, aby dělali totéž. Rozhod-
li se proto nabízet ekologičtější alternativy 
k nehospodárným produktům na jedno 
použití. Jedním z nich jsou i naše nerezové 
holící čepelky, které u nás balíme do obalů 
z recyklovaného papíru. 

Na svých internetových stránkách sdílí spo-
lečně se svým týmem informace a nápady, 
které pomáhají posunout myšlenku zero-
-waste (nulového odpadu) dále.

Díky jejich nadšení a dynamickému marke-
tingu začíná být značka Bambaw známou  
a je to vidět i na objemu jejich pravidelných 

a rostoucích objednávek.
LD
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10 LET S MARTOR 
Slovo „Martor“ se skloňuje v naší firmě vel-
mi často. A to je dobře. 
Jedná se o výrobně-obchodní firmu z Ně-
mecka, z města Solingen (jen pro info, So-
lingen není značka žádného výrobku, ale 
jedná se o název města, města čepelek- 
„Klingenstadt“. To, co znamená Jevíčko pro 
ČR, to je Solingen pro celý svět. Při návštěvě 
Solingenu na Vás dýchne atmosféra nožů  
a čepelek doslova s každého koutu; praktic-
ky v každé ulici se nachází firma zabývající 
se výrobou nebo obchodem se sortimen-
tem čepelek, nožů, řezací techniky nebo 
nástrojů, strojů či příslušenství k nim). MAR-
TOR je rodinný pod-
nik, který spojuje již 
více než 80 let kvalitu 
s inovací s cílem vy-
robit prémiové řezací 
nástroje pro průmys-
lové a profesionální 
účely. Dnes je znač-
ka MARTOR přítom-
na prostřednictvím 
partnerů a prodejců ve více než 70 zemích 
po celém světě.
S touto světově známou firmou se nám po-
dařilo navázat obchodní vztah jako dodava-
tel čepelek v roce 2012, čímž jsme položili 
důležitý základní stavební kámen budoucí 
atraktivní spolupráce, což dokázaly zatím 
pouze 3 firmy (včetně té naší) na celém svě-
tě. Jak jsme brzy zjistili, firma Martor byla 
a je velmi náročný zákazník nejen v poža-

davcích na kvalitu produktu, což jsme však 
využili k dalšímu rozvoji a zlepšování v naší 
společnosti. Spolupráce probíhá velmi 
úspěšně, jak je možné deklarovat na neu-
stále navyšujícím se objemu vyráběných 
výrobků pro Martor (k nejrazantnějšímu 
navýšení došlo zavedením brousících linek 
na jednobřité produkty) a také na hodnoce-
ní zákaznického auditu, který firma Martor 
provedla 13. 09. 2022, vlastně v době desá-
tých narozenin naší spolupráce. Czech Bla-
des byl hodnocen velmi pozitivně a dokon-
ce nejlépe ze všech 3 dodavatelů čepelek 
pro Martor.

V současné době do 
firmy Martor dodává-
me 29 druhů výrobků 
v celkovém objemu 
více než 20 000 000 ks 
ročně. Tyto jsou poté 
uplatňovány nejen 
na trhu v Německu, 
ale distribuovány do 
celého světa. Všech-

ny jsou dále používané společně s ručními 
nástroji Martor v nejrůznějších odvětvích 
průmyslu pro řezání různých druhů materi-
álů jako je folie, papír, karton, textil, plast, 
polystyren nebo čistění plošných materiálů 
jako je sklo, keramika apod.
Firma Martor se stala za rok 2021 druhým 
nejvýznamnějším zákazníkem naší firmy  
a jsme na to hrdi!

JR



FOTOVOLTAICKÁ ELEKTRÁRNA  
– DALŠÍ KROK K ÚSPORÁM

jsme se rozhodli ucházet se o státem vypsa-
nou dotaci na krytí části nákladů k poříze-
ní technologie. To nám ještě více zpřísnilo 
podmínky realizace. Hlavní problém před-
stavovaly posudky starších budov a krátké 
časové termíny. Lhůty stanovené státem 
jsou téměř nesplnitelné pro společnos-
ti, které teprve začínají s projektem. Dnes 
všechno nasvědčuje tomu, že s vynalože-
ným úsilím, to máme šanci stihnout. V čase 
psaní článku jsme podali dokumenty pro-
jektu zainteresovaným úřadům k posouzení 
a vydání stavebního povolení. Pokud úřady 
dodrží lhůty, tak můžeme vypsat výběrové 
řízení na dodavatele, na jaře 2023 elektrár-
nu postavit a od léta 2023 zahájit její provoz. 

MB

Maximální generovaný výkon:  
799,9 kWp

Složení: 2200ks panelů s výkonem 380Wp 
každý

Umístění panelů: na střechách objektů, 
přebytek dodáván do sítě  
(instalace bez baterií)

Instalace: sklad výrobků, hlavní sklad,  
administrativa, údržba, jídelna, hala  
nerez, kanceláře č. 26

Orientační výše investice: 20 mil. Kč Očekávaná úspora: přibližně 15 % 
(závisí od počasí)

Od roku 2012 má naše továrna zájem o in-
stalaci fotovoltaické elektrárny. Doposud 
však lokální distributor energie neumožňo-
val její výstavbu a připojení do energetické 
soustavy. Letos díky modernizaci soustavy 
distributor změnil názor a nám se konečně 
otevřela cesta k její instalaci. Nebylo jed-
noduché najít schopného dodavatele pro-
jektu, který byl ochoten vypracovat návrh 
projektu nutného k stavebnímu povolení 
a výběru dodavatele technologie. Byli nut-
né mnohé posudky jako typ fotovoltaické 
elektrárny, její optimální velikost, vhodný 
způsob instalace a technické řešení stav-
by. Z počátečních čtyř velkých dodavatelů 
zůstala jediná konstrukční kancelář. Taky 

Technické parametry projektu:



Tiskový stroj     
  

Potištěné archy

MODEL OBALY a.s.
    • dodavatel obalů

Společnost Model Obaly a.s. patří mezi 
hlavní dodavatele našich obalů. Je součástí 
skupiny Model, která má 15 závodů po celé 
Evropě. (Jen v České republice bychom ji 
našli na pěti místech, pro nás nejdůležitější 
Hostinné a Opava.) Jedná se o švýcarskou 
rodinnou firmu, jejíž historie sahá téměř 
140 let do minulosti. Dodává obaly z vlnité 
i hladké lepenky do širokého spektra odvět-
ví, jako je potravinářský průmysl, kosmeti-
ka, farmacie, automotive, elektronika, spo-
třební zboží a mnoho dalších. 
Spolupráce se společností Model Obaly a.s. 
započala již v období, kdy byl náš výrobní 
závod v rukou firmy Gillette. 

Model Obaly a.s. je pro nás spolehlivý a pro-
fesionální obchodní partner. Výrobu na uh-
líku zásobuje obaly 1/10 a 1/100 pro značky 
Tiger, Tatra i Sokol a výrobu nerez obaly 1/5, 
karty HBDC a pillary značek Tiger Platinum 
a Tiger Superior. Dodává nám i některé kra-
bičky, které používáme pro balení industri-
álních čepelek a nožů, především pro auto-
mobilový průmysl.
Jako u většiny dodavatelů, i tady z důvodu 
pandemie Covid 19 a nyní i nárůstem cen 
energií, dochází ke zdražovaní. Za poslední 
dva roky se cena u některých obalů zvýšila 
až o 43 %.

AP

PŘEDSTAVENÍ VEDOUCÍ  
PERSONÁLNÍHO ODDĚLENÍ

novat se aktivitám se psem, 
práci na zahradě a když čas 
dovolí, tak i jízdě na kole, 
koloběžce, běžkách. 
Nebráním se vyzkoušet i méně obvyklé akti-
vity jako je paragliding (v tandemu), seskok 
padákem (bez tandemu) nebo si vyrazit na 
dovolenou neznámo kam (kam mě děti do-
vedou).
Letos v červenci jsem si „vyrazila“ do Jevíč-
ka do firmy Czech Blades s.r.o. a doufám, že 
to bude pro mě ten správný směr. 
  MS

Od 11. 7. 2022 jsem, stejně jako vy, součástí 
firmy Czech Blades s.r.o. a to na pozici ve-
doucí personálního oddělení. Jsem zde již 
5. měsíc a stále se setkávám s tím, že mě 
zaměstnanci neznají, neví, za kým jít, když 
potřebují poradit v oblasti personální, popř. 
mzdové. 
Proto bych se vám ráda představila:
Jmenuji se Miloslava Stráníková, v perso-
nální oblasti pracuji více jak 20 let. Mezi tím 
jsem se 13 let pohybovala i ve mzdové ob-
lasti. Personalistika je oblast, která mě baví.
Ale také mě baví užívat si volné chvíle – vě-



Potištěné archy

INSTALUJEME KALÍCÍ LINKU
Koncem roku 2022 proběhla dlouho oče-
kávaná instalace nové kalící linky. Linku 
navrhla a vyrobila firma Realistik. Realistik 
je významným výrobcem tepelných zaří-
zení zejména kalících a žíhacích pecí pro 
řadu odvětví strojírenského průmyslu ale  
i pro výrobu keramiky nebo žáruvzdorných 
materiálů. Tato firma nám již v minulosti 
dodala dvě kalící linky, z nichž ta poslední 
je jí velmi podobná. Nová kalící linka je ur-
čena zejména pro kalení silnějších materi-
álů o tloušťce 0,5 mm až 1mm. Je vybave-
ná zařízením pro eliminaci tahu kaleného 
materiálu, což významně přispívá ke snížení 
zmetkovitosti a problémům s délkou zaka-
lených výrobků. Linka je osazená dvojicí la-
serových jednotek od firmy Leonardo s ka-
merovým rozpoznáváním polohy. Laserové 
jednotky umožňují plynulý potisk zakalené 
pásky a rychlou změnu sortimentu.
Kalící pec je dostatečně dlouhá aby mohla 
nahřívat materiál o tloušťce 0,5 mm a sil-
nější a přitom byla zachována dostatečná 
rychlost průtahu pecí. Tento parametr je 
důležitý pro dosažení nadkritické rychlos-
ti ochlazení a správné prokalení silnějších 
materiálů. Současně je pec vybavená do-
statečně dlouhou popouštěcí zónou, která 

umožní správné popuštění materiálu na po-
žadovanou tvrdost. Doba popouštění stejně 
jako teplota popouštění je velmi důležitá, 
aby materiál dosáhl správné tvrdosti ale 
také houževnatosti. Pec je také vybavena 
ochranou atmosférou formovacího plynu, 
která je tvořena 95% dusíku a 5% vodíku. 
Tato atmosféra je nehořlavá a nevýbušná  
a umožňuje zabránit oxidaci povrchu kale-
ného materiálu při zachování dobrého pře-
nosu tepla.
Kalící pec je pro nás důležitá jako další 
článek pro zvyšování výroby INDUSTRIAL 
produktů. Očekáváme instalaci nové brou-
sící linky pro INDUSTRIAL produkty a po její 
instalaci by stávající kapacita kalení nesta-
čila pro její plynulý provoz ve třísměnném 
režimu. Věřím, že se nově instalovaná linka 
osvědčí stejně jako předcházející linka, kte-
rá je v provozu již několikátý rok.

DP



ISO RECERTIFIKACE
Již na samém počátku v roce 2005 se firma 
Czech Blades rozhodla pro zavedení a udr-
žování certifikovaného systému řízení dle 
tzv. ISO norem. V současnosti máme zave-
deno ISO 9001 pro řízení jakosti a ISO 14001 
pro řízení ochrany životního prostředí. Tyto 
normy jsou pro obchodní i jiné partnery 
našim závazkem k tomu, že naše aktivity 
probíhají řízeným způsobem podle doku-
mentovaných postupů, v souladu s legisla-
tivou a s ohledem na požadavky zákazníků 
či ochranu životního prostředí.
Samozřejmě nestačí systémy pouze zavést, 
nezbytné je i ověřování funkčnosti a s tím 
spojené zlepšování. K tomu u nás probíhají 
2 x ročně interní „ISO audity“, kdy proškole-
ní interní auditoři z řad našich zaměstnanců 
prověřují jednotlivé procesy, zjišťují soulad 
dokumentace s realitou a navrhují případ-
ná doporučení na zlepšení systému. Interní 
vnitrofiremní kontrola ale nestačí, požadav-
ky norem vyžadují, aby kontrolu pravidelně 

prováděla některá z auditorských firem, 
která je oprávněna po úspěšném ověření 
vystavit příslušné mezinárodně uznávané 
certifikáty. Ověřování probíhá vždy v tří-
letém cyklu, začíná delší a důkladnější re-
certifikací a na ni pak navazují každoroční 
kontrolní audity. 
Takováto recertifikační kontrola – externí 
audit firmy CQS – u nás proběhla v září to-
hoto roku. Jistě mnohým z vás neuniklo, že 
se po firmě pohybují zvídaví auditoři, ptají 
se na spoustu věcí a zaznamenávají svá 
pozorování. Ta byla potom podkladem pro 
jejich vyjádření o souladu s požadavky uve-
dených norem. Dobrou zprávou je, že jejich 
závěr byl pozitivní, naše firma i přes některá 
dílčí doporučení splňuje předepsané poža-
davky. Samozřejmě se musíme společně 
snažit systém nejen nadále udržovat, ale  
i zlepšovat. K tomu nám dopomáhej … 
Baka.

PM



DEN ZDRAVÍ
Ve čtvrtek 27. 10. 2022 proběhla 
v prostorách firmy akce nazvaná 
Den zdraví, která vznikla ve spo-
lupráci s firmami MultiSport Be-
nefit, s.r.o. a Aramark s.r.o.
Firma MultiSport se postarala 
o sportovně-relaxační část. Za-
městnanci měli možnost se pře-
dem objednat na měření skladby těla, ma-
sáže či workshop: zdravá záda, kde si mohli 
vyzkoušet protahovací cviky, aby záda ne-
bolela. 
V průběhu akce, která probíhala od 12.00 
do 16.00 hod., tak aby se jí mohli zúčast-
nit zaměstnanci z ranní i odpolední směny, 
lektorka Katarina z MultiSportu procházela 
pracoviště, kde dochází k jednostranné-
mu zatížení těla, např. zvedáním těžkých 
břemen, dlouhodobým stáním či sezením.  
Vysvětlila a názorně předvedla, jak změnit 
pracovní polohu, tak aby tělo trpělo co nej-
méně a jak se protáhnout, ulevit namáha-
nému svalstvu.
„Třešničkou na dortu“ byla karta MultiSpor-
tu. Tu bylo možné po dobu jednoho měsíce 
využít jako slevovou kartu při platbě vstup-
ného na sportoviště, bazény, hrady, zámky. 
O kartu si mohli požádat všichni zaměst-
nanci a to i v den akce.

Firma Aramark, náš 
dodavatel stravova-
cích služeb, se uká-
zala trochu v jiném 
„světle“ a připra-
vila ochutnávku ze 
zdravého jídelníč-
ku. Překvapením 
nebyly jen dobré 

pomazánky, saláty, plněné croissanty, ale 
také koláčky z červené řepy. 
Dalším vítaným společníkem byl slunečný 
den.
Myslím, že se jednalo o příjemné „vytrže-
ní“ z denní rutiny, o čemž svědčily mnohé 
spokojené a usměvavé tváře zaměstnanců, 
které jsem během akce potkávala.
Děkuji všem, kteří se zúčastnili a všem kteří 
se nějakým dílem spolupodíleli na této akci.

MS
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ZHODNOCENÍ KLÍČOVÝCH VÝSLEDKŮ  
SPOLEČNOSTI ZA ROK 2022

Pojďme se spolu podívat, jak se nám daři-
lo v roce 2022. Z pohledu plnění výrobního 
plánu to nebyl rok příliš úspěšný. Uhlíka-
tých čepelek jsme vyrobili 94 % plánova-
ného objemu, industriálního sortimentu 
jenom 85 % a nerezových čepelek jsme 
zvládli vyprodukovat jenom 30 % celko-
vé instalované kapacity. U nerezu navíc se 
nám toto množství nepodařilo všechno 
prodat a na skladě stále máme více než 1/3 
vyrobeného množství. Důvodů k nesplnění 
bylo více, můžeme ale vypíchnout: snížení 
odbytu z důvodu vyšších nákladů, složitější 
situace na světových trzích, ztížení podmí-
nek v dopravě, horší dostupnost materiálu, 
ale i naši neschopnost plnit náročný plán 
v čase, neochota některých zaměstnanců 
pracovat ve 3 směnném či nepřetržitém re-
žimu a vysoká míra nemocnosti. Ta se celo-
ročně pohybovala na dvounásobné hodno-
tě dlouhodobého průměru.
Pro rok 2023 zákazníci odhadují pokles 
spotřeby našich výrobků o 10 % vzhledem  
k objemům roku 2022, což nám při kalkula-

cích ukázalo i snížení potřeb počtu zaměst-
nanců o 7 %. 
Rok 2022 ale přinesl i několik úspěchů. Za-
vedení denního vyhodnocování výrobních 
výsledků a úprava organizace výroby zvý-
šila efektivitu na operaci broušení uhlík na 
roky nedosažitelnou úroveň 91 %. Operace 
broušení Berger dosáhla průměrné hod-
noty efektivity 95 % oproti loňských 86 %. 
Změnou organizace práce jsme výrazně 
zvýšili výkon montážních automatů. Na poli 
zmetků jsme dosáhli významného úspěchu  
u čepelek 0,13 a broušení Berger, kde v obou 
případech došlo ke snížení zmetkovitosti  
o téměř 1 %. Tohle vše nám hodně pomáhá 
a aspoň částečně kompenzuje některé ná-
rusty nákladů, s kterými dneska zápasíme.
Rok 2023 nebude lehký, ale věříme, že neu-
stávající úsilí a investice vynaložené na roz-
šíření výrobních kapacit výrobků industriál, 
oslovování strategických partnerů pro nere-
zové výrobky stejně jako pokračující zefek-
tivňování existující výroby pomůže udržet 
dostatek práce pro každého z nás.
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